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BRMG.0012.62.2017/KS 
 

PROTOKÓŁ Nr 31-5/2017 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 24 maja 2017 roku, a rozpoczęło o godz.16:15 w sali Seana Lestera 
nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan 6 (sześciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 6 
(sześć) osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 31 posiedzenia Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 
 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska Rady Miasta 
Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1154 – w zakresie 
działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – 
druk nr 1155 – w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Drużynowe Mistrzostwa Europy w Motocrossie 2017 organizowane w 
Gdańsku. 
Przedstawiają: Pan Marian Zupa – Prezes Gdańskiego Auto Moto Klubu, Przedstawiciele 
Prezydenta Miasta Gdańska 

 

4. Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu letniego 2017 r. Stadion letni przy 
molo w Brzeźnie. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska – Gdański Ośrodek Sportu 
 

5. Podsumowanie Trzeciego Gdańsk Maratonu. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Ocena stanu infrastruktury sportowej na terenie gdańskich szkół. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Plan rozwoju sieci pływalni w Gdańsku oraz ocena stanu prac przy 
budowie nowych gdańskich basenów. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący poinformował, że do projektów uchwał druki nr 1154 i 1155 
wpłynęły Autopoprawki, a następnie poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 
posiedzenia:          
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Głosowanie: 
3  „za” - jednogłośnie 
 

PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1154 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 maja 2017 r. BRMG.0006.198.2017). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką w zakresie działania Komisji. 
 

Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1154 
+ Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownik Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 3 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1154 + Autopoprawka – w 
zakresie działania Komisji.(Opinia nr 31-5/64-34/2017). 
 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1155 + 
Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 maja 2017 r. BRMG.0006.199.2017). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały wraz z Autopoprawką w zakresie działania Komisji. 
 

Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1155 
+ Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownik Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, 
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przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1155 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 31-
5/65-35/2017). 
 

PUNKT  - 3 
 

Drużynowe Mistrzostwa Europy w Motocrossie 2017 organizowane w Gdańsku. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Chciałem przedstawić państwu bardzo znaną osobę, pana Mariana Zupę – wieloletni 
trener kadry narodowej, na dzisiaj przedstawiciel Polski przy Unii Europejskiej 
Komisji Sportowej oczywiście w ramach motocrossu, mój wychowanek, jeździł od 
`69 roku do `88 roku, wielokrotny Mistrz Polski i dzisiaj chce wrócić do organizacji 
Mistrzostw Świata, które organizowaliśmy w Gdyni Kolibkach. Natomiast mamy 
teraz tor koło Rotmanki i tam właśnie są Mistrzostwa Europy.  
 
Pan Marian Zupa – Prezes ZO PZM Gdańsk 
Chciałbym przybliżyć tą imprezę, na którą mamy przyznaną organizację na 2-3 
wrzesień 2017 roku. Upłynęło 12 lat, bo już kiedyś taką imprezę w Gdańsku 
organizowaliśmy w 2005. Otwarcie nawet oficjalne było w Dworze Artusa, ale 
przeglądając zdjęcia to, co było w 2005 roku a dzisiaj to rzeczywiście poziom 
organizacyjny, wszystko tak poszło do góry, że dzisiaj Mistrzostwa Polski mogę 
powiedzieć śmiało robimy na wyższym poziomie jak wtenczas Mistrzostwa Europy. 
To też już pokazuje skalę jakie przedsięwzięcia trzeba zrobić, żeby ta impreza 
Mistrzostw Europy i to jest najważniejsze wydarzenie europejskie w tej dyscyplinie 
motocrossu, bo to jest jakby podsumowanie sezonu. Są to zespołowe Mistrzostwa 
Europy. Jednym, czym możemy się pochwalić na tym etapie, że reprezentacja, 
chociaż sezon dopiero się rozpoczął, że reprezentacja kraju w 80% będzie oparta na 
zawodnikach z regionu Pomorza, także jest satysfakcja i jeden z powodów, że 
warto taką imprezę promować. Przygotowania na tą chwilę trwają. Od momentu 
ogłoszenia i wpisania jej do kalendarza, które nastąpiło w listopadzie w roku 
ubiegłym wszystkie siły zostały ukierunkowane po to, żeby tą imprezę jak 
najlepiej, najumiejętniej przeprowadzić. Tor jest dobrym technicznie torem, jest 
widowiskowym torem, z każdego miejsca bardzo duża widoczność. 20 kwietnia tego 
roku mieliśmy przedstawiciela promotora Youthstream. Jest to promotor, który 
organizuje Mistrzostwa Świata GP w motocrossie jak również Puchar Narodów. Tak 
samo tu odbywają się te zawody i stąd taka prosta, żeby to wszystko zostało 
zrobione dobrze. Przyjechali zapoznać się z tym terenem. Poprzednie lata, kiedy 
organizowaliśmy Mistrzostwa Świata do końca `99 roku to była Gdynia Kolibki, ale 
to już jest historia i to miejsce, ani tor na dzisiaj, ani samo miejsce nie 
pozwoliłoby na przeprowadzenie takich zawodów. Kolejny przedstawiciel 
przyjeżdża na nasze Mistrzostwa Polski 17-18 czerwca, żeby to zobaczyć naocznie. 
Dlaczego dwa razy? Z prostej przyczyny. Ten teren, gdzie te zawody się odbywają 
dzisiaj się pójdzie poza usypem, poza nitką toru i przeszkodami nic tam więcej się 
nie znajduje z prostej przyczyny. Tam nic nie może zostać, bo zostanie ukradzione. 
Tego już doświadczyliśmy jeśli chodzi o płot, który mieliśmy zrobiony, ogrodzenie 
częściowe, które było, wszystko wracało do natury i teren po jakimś czasie robił się 
pusty. Stąd przedsięwzięcie to wymaga dużego przygotowania, zaangażowania, 
stawiania wszystkiego na tą imprezę od maszyny startowej, ogrodzenia, 
wszystkiego. Wszystko wymaga dużego zachodu i przygotowania i stąd został 
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wyznaczony drugi termin przybycia tego przedstawiciela Unii Europejskiej, żeby to 
naocznie zobaczył. On oczywiście był już u nas podczas Mistrzostw Europy z 
przewodniczącym Jury, ale już też minęło od tego czasu 9 lat i chciałby to 
zobaczyć jak to wygląda na tą chwilę i żeby można było spokojnie do tej imprezy 
przystąpić.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Dlaczego Mistrzostw Świata nie możesz organizować?  
 
Pan Marian Zupa – Prezes ZO PZM Gdańsk 
Mistrzostwa Świata oczywiście …    
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Tor spełnia warunki?  
 
Pan Marian Zupa – Prezes ZO PZM Gdańsk 
Tor spełnia warunki i miejsca przyległe, które są pozwalają na Mistrzostwa Świata 
parking musimy mieć minimum dla dyspozycji tylko zawodników 3 ha i to mamy, na 
campingi, dla kibiców, na parkingi, to wszystko dookoła jest. Tylko mała rzecz jest 
potrzebna. Potrzebne 4 mln zł, żeby to zrobić. Także to jest ta rzecz, która na tą 
chwilę blokuje, bo doświadczenie, bo jeśli chodzi o ludzi, którzy mają duże 
doświadczenie organizacyjne, posiłkowanie się innymi klubami, jest to do 
ogarnięcia, ale na pewno na tą chwilę nie jest to do przeskoczenia ze względu na 
finanse, które są takie wielkie i zdaję sobie sprawę, że to jest trudne na tą chwilę 
do zdobycia.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Równie ważny jest stały obiekt, gdzie miałyby być posiedzenia tego 
międzynarodowego jury, może jakieś prysznice.  
 
Pan Marian Zupa – Prezes ZO PZM Gdańsk 
Wejdę panu przewodniczącemu w słowo. Prysznice to już na Mistrzostwach Polski 
mamy dla zawodników w kontenerach. Dzisiaj to nie jest problem zbudować nawet 
na bazie kontenerowej można zbudować ładne pomieszczenia w środku, żeby mogły 
się odbywać te najważniejsze uroczystości. W wykonaniu nie problem. Wszystko się 
sprowadza do środków finansowych. Jakby były to jest wszystko do zrobienia na 
wysokim poziomie i na pewno byśmy się tego nie wstydzili, jako organizatorzy 
takiej rangi imprezy.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
A ten tor w porównaniu do Kolibek, bo wszyscy wspominają ten tor na Kolibkach. 
Tam było 7 ha na wszystko czyli tor plus parkingi, a tutaj 7 ha to jest pod parkingi 
dla publiczności? 
 
Pan Marian Zupa – Prezes ZO PZM Gdańsk 
Pod parkingi dla zawodników i dla publiczności przy torze to jest niezbędne dzisiaj, 
drogi poruszania się, drogi ewakuacyjne, poruszanie się służb medycznych i ta 
infrastruktura jest potrzebna bardziej rozbudowana i te miejsce, które w tej chwili 
jeszcze nie ruszyło to Narodowe Centrum Sportów ono to spełnia. Przestrzeń 
życiowa jest bardzo duża.   
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Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Co z tymi dziewczynami, które startują w zawodach. Przecież to sport dla 
mężczyzn.  
 
Pan Marian Zupa – Prezes ZO PZM Gdańsk 
Mówili kiedyś, że skoki narciarskie też są dla mężczyzn i kobiety też dzisiaj skaczą. 
Samochody też dla mężczyzn i też podobnie. Akurat tu będziemy mieli możliwość 
objerzenia dziewczyn, które startują w Mistrzostwach Świata, Mistrzostwach 
Europy, a w tą niedzielę była II runda Mistrzostw Europy w Cieszynie, w Polsce. 
Myśmy byli organizatorami. Mogę powiedzieć, że ta piątka, która jedzie to jest taki 
poziom w każdym kraju czy to w Niemczech czy w Polsce czy w Holandii w 
granicach 10 miejsca mistrzostw danego kraju. Pod kaskiem jak ubiorą i jadą to 
nikt tego nie zauważy, a naprawdę jest piękna jazda.  
W skrócie przedstawiłem kiedy ta impreza będzie, jakie to jest wydarzenie bardzo 
ważne dla miasta, bo przynosi promocję jak również, co ważne, że z naszego 
regionu będą reprezentanci, co nie znaczy, że w Polsce nie ma, jest dużo, ale już 
od lat tak się to układa, że z naszego regionu jest najwięcej reprezentantów. 
Powiem jeszcze, że 17 - 18 mamy Mistrzostwa Polski. Zapraszam. Na ręce pana 
Przewodniczącego dostarczę zaproszenia i prosimy, żeby z tego skorzystać, a 
będzie to namiastka tego, co będzie można obejrzeć we wrześniu.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Czy pytania jakieś państwo macie? Dziękuję bardzo.  
 

PUNKT  - 4 
 

Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu letniego 2017 r. Stadion letni 
przy molo w Brzeźnie. 
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Przygotowałem krótką prezentację i przy okazji prezentacji powiem o 
przygotowaniach, jeśli chodzi o sezon letni.  
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Kolejny sezon letni przed nami 23 czerwca tak jak zaczynają się wakacje i kończy 
się rok szkolny.   

 
 
Miasto przygotowało 6 kąpielisk od Jelitkowa po Wyspę Sobieszewską. Nowością w 
tym roku jest otwarcie nie kąpieliska jeszcze, ale miejsca wyznaczonego do kąpieli 
aż w Świbnie. To jest nowa oferta. Wychodzimy naprzeciw oczekiwaniom 
mieszkańców Wyspy Spobieszewskiej. Standardowo od 9:30 do 17:30 kąpieliska 
będą strzeżone przez grupę około 76 ratowników wodnych plus ratowników 
medycznych. Natomiast Centrum Ratownictwa, które znajduje się w Brzeźnie tam 
dwóch ratowników 24 godziny na dobę będzie pelniło ten dyżur.  
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Wczoraj dostaliśmy informację o otrzymaniu 10 certyfikatów Błękitnej Flagi. 
Przypominam, że to jest międzynarodowy certyfikat, który świadczy o wysokim 
standardzie. Przy certyfikacji jest badana woda, profile wody, dotępność do 
infrastruktury ratowniczej, odległość od infrastruktury i atrakcji turystycznych.  
W tym roku Błękitna Flaga jest zarówno na wszystkich kąpieliskach jak i w czterech 
marinach. W zeszłym roku tylko 2 nasze mariny, czyli Marina Żabi Kruk, Sienna 
Groble miały te Błękitne Flagi, a w tym roku także rekordowa ilość, bo 10 
Błękitnych Flag, bo przystań Tamka również taki certyfikat dostała.   
 

 
 
Przedstawiony park maszyn ratowniczych, który z roku na rok konserwujemy, który 
służy do ratowania. Ostatnie 27 sezonów było podczas sezonu letniego bez utonięć 
na gdańskich kąpieliskach. Oczywiście każdy sezon przynosi od jednego do dwóch 
topielców. To są ludzie, którzy gdzieś poza godzinami, poza kąpieliskiem, bądź 
wypłyną na morze i jest wtedy zgon. Natomiast w Gdańskich kąpielikach przez 28 
lat nie było przypadków śmiertelnych. Tak też planujemy w tym roku m. in. za 
pomoca tego sprzętu. Powiem jeszcze, że ze statystyk wynika jeszcze, że w letni 
ciepły dzień na gdańskich plażach odpoczywa od 60 do 70 tysięcy plażowiczów. 
Wszystko jest uzależnione od pogody.  
 
Centum Ratownicze w Brzeźnie państwu dobrze znane. Właśnie zakończyliśmy 
remont, także jest to pomieszczenie świeżo wyremontowane. Pomimo tego, że 
Gdańskie Centrum Ratownictwa działa w sezonie i tam jest dwóch  ratowników cały 
sezon to również przez cały rok jest 24 godziny na dobę tam ratownik, a życie 
pokazuje, że jest tego głęboki sens i cel, bo chciciażby w październiku miała 
miejsce akcja związana z próbą samobójczą. Starszy pan skoczył z mola, ale na 
szczęście ratowniczka, która wtedy miala dyżur przy pomocy straży pożarnej i jej 
szybkiej reakcji udało się uratować tego czlowieka. Średnio raz, dwa razy do roku 
takie próby samobójcze mają miejsce, stąd to co my utrzymujemy, czyli ten 
całoroczny, całodobowy dyżur w tym centrum.  
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Infrastruktura plażowa. To co stanowi atrakcję dla mieszkańców i turystów to 21 
km plaży od Świbna po Jelitkowo. Szeroka oferta. Tego jest z roku na rok coraz 
więcej.  
 

 
 
 
W zeszłym roku powstała nowa infrastruktura plażowa i widzimy jak dużym 
zainteresowaniem cieszą się zwłaszcza place zabaw na plaży, dlatego my na pewno 
będziemy wnioskować, żeby tą infrastrukturę w Gdańsku Brzeźnie plac zabaw dla 
dzieci rozbudowywać.  
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Ponadto są przewidziane atrakcje, ale też ratownictwo nie rozumiane w takim 
sensu stricte dyżurowaniu i nadzorowaniu lustra wody, ale także chociażby 
całoroczne akcje profilaktyczne prowadzone przez nas w szkołach czy akcje pt w 
ramach progamu Aktywuj się zapraszamy młodych Gdańszczan na bezpłatne zajęcia 
na pływalnię na Chelm mają za zadanie przysposobić do pracy ratownika. Zresztą 
chyba tajemnica Poliszynela jest jak rynek ratowników wygląda. Jak z roku na rok 
coraz trudniej o zatrudnienie tych ratowników. My widzimy i oglądamy jak czy 
sąsiednie gminy, czy gminy w Polsce czy właściciele pływalni biją się o tego 
ratownika, jakie są duże ceny. Całe szczęście, że my mamy atut, że tu jest morze, 
że tutaj przychodzą faktycznie pasjonaci, mamy park maszyn, mamy dużą szkołę 
dla ratowników, a także manewrów ratowniczych, które robimy z WOPR-em i to 
jest coś co jeszcze jest dużym atutem poza płacowym, że ci ludzie do nas 
przychodza, ale widzimy z roku na rok, że jest trudniej o tego ratownika.   
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Może nadmienię akcje związane z tym, że rodzice, którzy przyjdą na plażę z 
dzieckiem mogą dostać opaskę taką fotochromatyczną, która pokazuje jak długo 
dziecko jest na słońcu i im dłużej się jest na słońcu, kiedy robi się już fioletowa czy 
czerwona to jest ewidentny sygnał do tego, żeby już zakończyć kąpiel słoneczną.  

 
 

Ostatni slajd pokazuje imprezy rangi przede wszystkim mistrzostw Polski, które są 
realizowane na stadionie letnim, ale głos oddaję panu Arturowi Siódmiakowi.  
 
Pan Artur Siódmiak – przedstawiciel Operatora Stadionu Letniego w Gdańsku 
Brzeźnie  
Witam państwa serdecznie. Dziękuję za zaproszenie. Oczywiście nie wiem w jakim 
obszarze jest znany państwu ten projekt, ale posłużę się kilkoma liczbami. 
Generalnie od 2015 roku czy już dwa lata, a teraz będzie już trzeci rok sezon letni 
w Gdańsku Brzeźnie po lewej stronie molo zlokalizowany jest obiekt. We 
współpracy z Miastem Gdańsk jest to obiekt jedyny nad polskim morzem. 
Znakomita promocja miasta łącząca w sobie kulturę i sport. Obiekt jest na prawie 
5000 m² położony, trybuny na 600 miejsc oraz z infrastruktury typowej pod muzykę 
czyli jest barmoteka, jest strefa chiloutu, można sobie odpocząć, jest plac zabaw, 
jest od tego roku jeszcze strefa crossfitu oraz boiska do siatkówki. Obiekt jest 
całkowicie bezpłatny. Można korzystać z tego nieodpłatnie. Oprócz tego my jako 
operator planowaliśmy i planujemy w tym roku również szereg imprez, ale posłużę 
się kilkoma liczbami. Zbadaliśmy wartość wizerunkową tego projektu co jest 
bardzo istotne dla promocji miasta Gdańska i w 2015 roku osięgnęła ona blisko 4 
mln zł. To jest wartość tego co się ukazało w mediach oraz brendingu, czyli tego co 
się ukazało na stadionie czyli zaistnieliśmy w Polsce jako miasto Gdańsk, jako 
obiekt, który jest tutaj zlokalizowany. Jest adresowany do mieszkańców, ale też do 
turystów, czyli to jest dodatkowa atrakcja, która gwarantuje turystom, którzy tutaj 
przebywają, mieszkańcom fajną rekreację podczas lata. W 2016 roku, czyli w roku 
ubiegłym poziom wartości wizerunkowej był jeszcze większy, bo osiągnął kwotę 4,2 
mln zł. Jest to naprawdę bardzo dobry wynik. Koszty organizacji wydarzeń 
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sportowych po stronie operatora, którego jestem przedstawicielem, w 2015 roku 
wyniosły milion zlotych. Wszystko co tam się dzieje na stadionie jest darmowe. O 
imprezach sportowych zaraz powiem. W roku ubiegłym 1 mln 264 tys. zł. Więc to są 
ogromne nakłady finansowe, które my jako operator tego obiektu inwestujemy w 
promocję miasta Gdańska oraz w organizację i funkcjonowanie tego obiektu. Jeśli 
chodzi o lata ubiegłe i ten rok to dużo się nie zmieniło. Mamy określoną markę i 
trzymamy standard czyli chodzi o najwyższe klasy rozgrywkowe w Beach Soccer, w 
piłce ręcznej plażowej, w siatkówce plażowej. W tym roku poszliśmy z duchem 
czasu, bo bardzo modny stał się crossfit. Rozłożyliśmy tam klatkę i będziemy 
organizowali w randze Mistrzostw Polski zawody crossfitowe. Ale po kolei. Mamy 
zaplanowane szereg turniejów z siatkówki plażowej Letnią Ligę Siatkówki, która 
skupia wielu zawodników z tego rejonu oraz z Polski. Trzy takie edycje turnieju na 
poziomie Mistrzostw Polski jeśli chodzi o czerwiec, lipiec i sierpień. Jak 
wspomniałem są 3 zawody crossfitowe crossfit games. Zjeżdżają najlepsi zawodnicy 
z Polski i Europy. Jest to nie lada atrakcja dla turystów i dla mieszkańców. Mogą je 
podziwiać. Te zawody są z wykorzystaniem plaży oraz z wykorzystaniem dostępu do 
wody, więc to jest niezwykle nowatorskie. Jeszcze nikt w Polsce tego na plaży nie 
robił. Oprócz tego mamy imprezy rangi mistrzowskiej. W czerwcu będziemy mieli. 
super puchar w piłce nożnej plażowej. Dzisiaj dopięliśmy szczegóły z władzami 
PZPN-u. Będą rozgrywki kadrowe, mecze, jeśli chodzi o PZPN. Mamy turniej w piłce 
ręcznej plażowej Plaża Open. Jeden z lepszych turniejów, który jest w ramach 
Mistrzostw Polski jednym z eliminacji na Mistrzostwa w piłce ręcznej plażowej w 
kategorii kobiet i mężczyzn. W zeszłym roku zorganizowaliśmy również zawody 
strongmanów. Byłem sceptyczny co do tego, natomiast uważam, że sprawdziło się 
naprawdę bardzo dobrze. Duża oglądalność i szeroki oddźwięk tych zawodów. To 
jeśli chodzi o sport taki już profesjonalny bądź mniej, natomiast wyszliśmy z 
założenia, że ten obiekt ma być też atrakcją dla turystów i połączeniem gdańskiego 
sportu i dlatego nawiązaliśmy współpracę z lokalnymi klubami z Lechią Gdańsk, z 
Lechią KS Rugby oraz z Lotosem Trefl Gdańsk i od tego roku będziemy robić przez 
lipiec i sierpień animacje czyli piątek z piłką ręczną czy sobota z piłką nożną z 
wykorzystaniem animacji, które będą przez naszych przedstawicieli animacji 
robione, ale też będą robione we współpracy z tymi klubami, więc każdy, kto 
będzie w tym czasie na plaży będzie mógł skorzystać i zobaczyć fajnych piłkarzy 
ręcznych, nożnych, gwiazdy sportu, a będzie mógł też poznać dyscyplinę i 
będziemy animować i zapraszać do udziału w różnych grach i zabawach, które będą 
w określonym harmonogramie wywieszone na naszych stronach, będą 
komunikowania, ale również na stronach Gdańskiego Ośrodka Sportu, więc chcemy, 
aby ten obiekt łączył sport profesjonalny i sport amatorski, żeby ten przysłowiowy 
tata z brzuszkiem ruszył się z synem i pograł w siatkówkę. Te boiska są dostępne 
przez cały okres. My zmieniamy tą infrastrukturę, która jest. Oprócz tego mamy 
szereg wydarzeń kulturalnych, koncerty, które są też darmowe dla wszystkich, 
którzy tam przyjdą. DJ-e też będą występować, także mamy kalendarz 
zaplanowany prawie do końca sierpnia w każdy weekend, a w dni tygodnia czyli 
poniedziałek, wtorek, środa, do czwartku będą to animacje z wykorzystaniem 
gdańskich klubów co jest bardzo istotne, bo ludzie chcą zobaczyć piłkarzy Lechii 
Gdańsk, ludzie chcą zobaczyć siatkarzy, którzy tu grają. Będzie również 
prezentacja drużyn m. in. Wybrzeża Gdańsk i Łączpolu Gdańsk drużyn piłki ręcznej 
plażowej, drużyny Lechii Gdańsk, której prezentacja odbyła się właśnie tu na 
stadionie. Myślę, że jesteśmy bardzo dobrze kojarzeni. Sądzę, że ogrom pracy, 
który jako operator włożyliśmy przez te trzy lata pozwoli przekonać państwa, żeby 
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ten projekt był dalej realizowany, bo uważam, że to jest bardzo duży potencjał i 
wizytówka miasta Gdańska jeśli chodzi o sprawy letnie, więc zakładamy, że w 
przyszłych latach też będziemy rozszerzać swoją działalność o ten projekt.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Czy byłaby możliwość, że tak jak np. Lechia, czy inny klub, żeby mecze pokazowe 
się odbywały z lokalnymi drużynami mniejszymi np. Portowcem czy z Wybrzeżem?  
 
Pan Artur Siódmiak – przedstawiciel Operatora Stadionu Letniego w Gdańsku 
Brzeźnie  
Tak. Piłka nożna jest najbardziej nośną dyscypliną. Jesteśmy zresztą jak co roku po 
rozmowach z Pomorskim Związkiem Piłki Nożnej, organizowane są pomorskie 
rozgrywki o Puchar Prezesa. Chodzi o to, żeby lokalne drużyny nie pierwszoligowe, 
ale też w kategorii kobiet i mężczyzn miały możliwość rywalizowania ze sobą. 
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Kiedyś, jak byłem młodszy, brałem udział w takich turniejach, ale to sopocki MOSiR 
organizował, zawsze w środę czy we wtorki na plaży takie amatorskie rozgrywki 
były. Czy tu też?    
 
Pan Artur Siódmiak – przedstawiciel Operatora Stadionu Letniego w Gdańsku 
Brzeźnie  
Też. Często mamy zapytania z różnych firm, które chcą przyjść, pograć, 
organizujemy dla nich te turnieje, więc myślę, że funkcjonuje to bardzo dobrze i ja 
akurat jestem zadowolony, bo po karierze mogłem zająć się czymś co jest związane 
ze sportem, rekreacją, a to umiem robić, więc myślę, że najwięcej do powiedzenia 
będą mieli ci, którzy uczestniczą w tych wydarzeniach przez cały rok, a oddźwięk 
mamy naprawdę duży. Nie będę wspominał o tym, co robimy promocyjnie, bo 
mamy promocję poprzez media społecznościowe, to jest standard, ale też 
współpracujemy z telewizjami, niektóre imprezy są pokazywane w systemie live. 
Mamy wydarzenie, gdzie TVN przyjeżdża, robi ramówkę i takie rzeczy też się 
dzieją. To jest też bardzo fajna promocja Gdańska i pokazujemy Gdańsk od tej 
strony typowo plażowej, rekreacyjnej i zachęcamy turystów, aby tu przyjeżdżali po 
prostu.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Nie ma takich obiektów, gdzie można sobie pograć, posiedzieć.   
 
Pan Artur Siódmiak – przedstawiciel Operatora Stadionu Letniego w Gdańsku 
Brzeźnie  
Nie ma obiektów nad polskim wybrzeżem, które łączą sport, kulturę, które 
wykorzystują infrastrukturę taka sportową w takim szerokim zakresie. Jest koło 
Lidzbarka, jakaś muzyka i to jest wszystko, boisko do siatkówki przylepione. Tutaj 
mamy wszystko na fajnym stadionie i z tego miejsca zapraszam. Za tydzień 
ruszamy.     
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Mówi się o siatkówce plażowej i to autentycznie jest na plaży, a nie Stare Jabłonki 
koło Ostrowa. 
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Pan Artur Siódmiak – przedstawiciel Operatora Stadionu Letniego w Gdańsku 
Brzeźnie  
Jesteśmy w trakcie rozstawiania tego wszystkiego, a infrastruktura typu stadion już 
stoi. Rozłożyliśmy słupki do siatkówki, dwa boiska i ludzie przychodzą, siatkę 
zakładają, grają, więc ten obiekt żyje, nawet jak my jeszcze nie jesteśmy czynni, 
otwarci.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
I bardzo dobrze. Czy jeszcze jakieś pytania państwo mają? Dziękuję bardzo.  
 

PUNKT  - 5 
 

 
 

Podsumowanie Trzeciego Gdańsk Maratonu. 
 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Chciałbym państwa zachęcić do poświęcenia trzech minut, żeby zobaczyć relację z 
tego jak to wyglądało w tym roku. Myślę, że dynamiczny obraz będzie najlepszym 
streszczeniem. Zachęcam państwa do obejrzenia naszego fanpaga na Facebooku 
czy strony sportgdansk.pl. Tam ten film jest. Materiał filmowy, moim zdaniem, jest 
najlepszym narzędziem do przemówienia do wyobraźni, natomiast nie możemy 
otworzyć tu pliku i posłużę się prezentacją. Zacznę od tego, że to był rekorodowy 
maraton. W Polsce odbywa się w tej chwili ok 80 maratonów w roku. W większości 
obserwujemy spadek frekwencji udziału w tych maratonach od największych Orlen 
Warsaw Marathon, Cracovia Maraton, Poznań, a nam uczestników przybyło i to 
bardzo dużo, bo w zeszłym roku było ok 1800, a w tym roku było prawie 2400, więc 
frekwencyjnie ponad 20-30% wzrostu. Padł rekord trasy. Ponad 100 osób pobiło 
swoje rekordy życiowe.   

 
 
 

Rekord ilości odnośnie frekwencji.  



14 

 

 
 
 

 
W liczbach to mniej więcej wygląda tak: impreza miała miejsce 9 kwietnia, a 8 
kwietnia odbył się bieg na 5-kę, gdzie mogło wziąć udział o wiele więcej 
uczestników nie będących tytanami sportowymi. Przybywa nam gości 
zagranicznych.  
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W prezentacji tylko anonsuję bardzo dużą ilość, ponad 120 pozytywnych 
komentarzy. Oczywiście na Tójmieście często pojawiają się negatywne anonimowe 
wpisy, zwłaszcza związane z czasową blokadą ruchu, natomiast przypomnę 
państwu, że to była trzecia edycja maratonu, ale pierwsza i druga otrzymały laur 
najlepszego maratonu w Polsce i to jest wartościowe dla nas, bo uczestnikami 
głosowania byli tylko ci, którzy byli faktycznie zarejestrowani na ten maraton i na 
inne maratony, także osoby z zewnątrz nie mogły głosować. Trzymamy kciuki, że 
po zakończeniu roku sezonu biegowego jesiennego również będziemy prezentować 
slajdy z najlepszego maratonu w Polsce.  
  

 
 
 
Gdyby państwo zapytali co jest największą wartością tej imprezy to jednak 
powiemy, że trasa. Ona jest wyróżniająca się. To jest coś co faktycznie 
konkurencyjne na rynku polskim. Tutaj i przebiegamy przez ESC, przez historyczną 
bramę przy Placu Trzech Krzyży, Starówkę i przebiegamy przy Ergo Arenie, 
przebiegamy przez Energa Stadion, biegniemy Parkiem Reagana i pokazujemy dużą 
część Grunwaldzkiej.  
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Aby państwu zaanonsować na ile jest to już duża impreza, raporty niezależnych 
instytucji badające zasięgi medialne mówią o tym, że o tej imprezie wzmianki w 
internecie osiągały prawie 1 mln 200 tys. 80 osób dowiedziało się w sieci o tym plus 
duże zasięgi na mediach społecznościowych chociażby 81 tys. osób w mediach 
społecznościowych mówiło o tym. To trochę efekt takiej sieci, że biegać, oznaczać 
siebie, dostawać gratulacje, ludzie to widzą, każdy ma przecież znajomych 
dziesiątki, czasami setki. To też pokazuje skalę, żeby państwu zaprezentować, że 
maraton to nie tylko 2500 tytanów, którzy te 42 km 195 metrów przebiegają, ale to 
także 400 pracowników ochrony, 600 wolontariuszy Miasta Gdańsk od najmłodszych 
po seniorów, którzy aktywnie biorą w tym udział. Tworzy się już swego rodzaju 
społeczność. Naszym celem jest oczywiście to, żeby budować to, konsolidować i tą 
imprezę rozwijać, bo tak jak pan dyrektor Paszkowski mówi, naszym celem w 
przeciągu 5 lat jest wejście do topu trzech największych maratonów w Polsce.  
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Meta przy Amber Expo. Materiały prasowe. 
 

 
Filmik, który niestety nie można otworzyć.  
 

 
Przyszły rok to jest połowa kwietnia i już dzisiaj państwa zapraszam. Chętnie 
odpowiem na pytania. Nad imprezą pracujemy cały rok. Zaprezentowałem ją w 
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parę minut, ale mogę któryś z aspektów rozszerzyć i jeżeli będą pytania to jestem 
do państwa dyspozycji.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Mam pytanie o termin, bo się widzę udało przyspieszyć trochę maraton w ciągu 
roku. Wiem, że zawsze tam była konkurencja z biegiem w Warszawie.   
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
To jest dobre pytanie, bo przez to ile jest tych imprez tak jest zacementowany ten 
kalendarz, a nam jako trochę nowej imprezie ciężko się wpasować. Powoli tą 
markę zdobywamy. Faktycznie rok temu to była połowa maja i po ogłoszeniu przez 
nas tego terminu okazało się, że Kraków też robi 15 maja i troszkę nas 
skanibalizowali. W tym roku uciekliśmy o półtorej miesiąca do przodu.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Są lepsze warunki do biegania.   
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tak. Staramy się obserwować przynajmniej te duże maratony, bądź nawet 
półmaratony.   
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Kiedy był w Warszawie? 
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
W Warszawie był pod koniec kwietnia Orlen. Zawsze jest ostatni weekend kwietnia. 
Natomiast w przyszłym roku święta wypadają 1-2 kwietnia. Później jest festiwal, 
ale ten termin w kwietniu jest lepszy, co widać po frekwencji, niż ten w połowie 
maja. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jak wygląda sprawa sponsoringu maratonu?    
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Dobre kolejne pytanie. W pierwszej i drugiej edycji jak państwo pamiętają to był 
PZU Gdańsk Maraton i tam sponsor wyłożył ogromne pieniądze. W pierwszym roku 
to było 300 tys. na wypróbowanie nas. W drugim roku to było 700 tys. zł. W tym 
roku nie ma spółek Skarbu Państwa. Ogólnie jest tendencja z wychodzenia 
wspierania tego typu imprez, więc ten sponsoring jest kilkukrotnie mniejszy. Teraz 
największym partnerem był Carrefour, który wsparł imprezę na 80 tys. netto plus 
drobni inni 50 tys. i poniżej, plus barter.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jak państwo patrzą w perspektywie. Impreza jest coraz bardziej nośna, ma coraz 
więcej uczestników. Ta promocja też się zwiększa. Czy liczą państwo na jakiegoś 
partnera strategicznego na kolejną edycję czy kolejne edycje?  
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Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tak. To jest kolejna lekcja, którą my odrobiliśmy. Odrabiamy, rozwijamy ten 
produkt. Musimy jeszcze dużo lekcji odrobić związanych z tym, że trochę innym 
trybem funkcjonuje administracja publiczna i jednostka budżetowa i musimy o 
wiele wcześniej, już teraz planować na przykład ekspozycję marki na różnych 
miastach. Już teraz to odrabiamy. Już teraz musimy zaplanować, kupić pewne 
miejsca, żeby ofertę przygotować już na sierpień, bo firmy we wrześniu, 
październiku zamykają i strategia na ten rok jest taka, żeby to zrobić w taki 
sposób, żeby we wrześniu uderzać do dużych firm plus rozwijać współpracę z tymi, 
którzy chcą i Carrefour to jest partner, który mówi ja współpracuję parę lat. Jak 
się sprawdzicie w przyszłym roku to wtedy możemy współpracować dalej. Zresztą 
widać, że Carrefour wspiera teraz Lang Team i Tour de France także jest to jedna z 
opcji.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałam się zapytać, bo już kiedyś o tym rozmawialiśmy, ale nie wiem czy to się 
jakoś rozwinęło jeżeli chodzi o promocję taką w innych państwach. Nie mówię 
międzynarodową, ale przynajmniej na terenie Europy. Czy jest jakaś forma 
promocji? Czy to taką „pocztą pantoflową”?  
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
W tym roku zaczęliśmy mocno współpracować z GOT-em i GOT w ramach swoich 
akcji i zwłaszcza uczestnictwa w targach, ale też w kampaniach Visit Gdańsk nas 
mocno w tym wspiera. Natomiast jeszcze dla klientów zagranicznych my nie 
jesteśmy na tyle atrakcyjną marką pod względem rynku maratonów, takich jak 
Londyn, Paryż czy Nowy Jork czy Berlin, ale taki jest plan, żeby w tym kierunku iść 
i zmierzać. Powiem szczerze, że w latach ubiegłych troszkę przekierowaliśmy sporo 
promocji na wschód na Rosję i na rynki wschodnie, ale to jest wciąż bardzo mały 
zwrot.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Czym to się tłumaczy, że te stare, klasyczne czy jedne z pierwszych maratonów 
jakby lekko przysiadały? Czy chodzi o to, że trasa jest znana, jednostajna?  
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Jeśli chodzi o maratony krajowe?  
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
W Polsce nie. Zagranicą.  
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Zagrożenia terrorystyczne. To jest to, że ludzie jednak nie tak masowo i chętnie 
jak kiedyś biorą udział, a poza tym jednak rośnie konkurencja. Jest coraz więcej 
lokalnych małych maratonów. W Polsce 10 lat temu było 5 czy 10 maratonów, a 
dzisiaj jest 80.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Maratony międzynarodowe o światowej sławie to z tego co ja wiem to jest zawsze 
ograniczona ilość osób startujących. Trzeba czekać po 2-3 lata czy z 5, żeby 
startować w jakimś maratonie. Więc nie wiem, czy tam akurat spada ilość 
chętnych. Mówimy o pośledniejszych maratonach, nie tych top ten.  
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tak. Maratony mniejsze, ta korona nie.  
 

Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze prezydenta ds. Sportu 
Jest też inne zjawisko, że sympatycy biegania, którzy rzucili się masowo kilka lat 
temu na trasy biegowe i uczestniczyli w biegach na różnych dystansach wykruszają 
się. Kto chciał to się sprawdził, a dużo osób niestety odniosło kontuzje i jak 
państwo widzieli strategię firm medycznych i ubezpieczeniowych, które wchodziły 
w patronowanie wysiłkom ekstremalnym to myślę, że zyskały klientów.  
 

Radny Lech Kaźmierczyk – Członek Komisji 
Tak jak triathlony są modne, popularne, rozwijają się genialnie. 
 

Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze prezydenta ds. Sportu 
Tak. Znam osobiście kilka osób, które po 3-4 latach intensywnego biegania 
zakończyły swoją karierę po kilku wizytach u ortopedy. 
 

Radna Beata Jankowiak – wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli nie warto biegać?  
 

Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze prezydenta ds. Sportu 
Warto, ale rozsądnie, bo moda na bieganie jest fantastyczną rzeczą kiedy biega się 
rozsądnie, a nie startuje się w każdej imprezie co tydzień. Start jest 
zarezerwowany raz na jakiś czas, żeby osiągać efekt. Natomiast trenować warto 
codziennie, ale startowanie co tydzień, co dwa tygodnie doprowadziło do takiego 
efektu zużycia materiału. Zwróćmy uwagę, że to bieganie stało się powszechne i 
jeżeli spytacie się fachowców i obejrzycie filmiki, albo będziecie stali przy drodze, 
gdy biegną nasi uczestnicy naszych imprez to gro ich, duża cześć biega 
niepoprawnie. Jeżeli ktoś biega niepoprawnie to efektem następnym jest to, że 
prędzej czy później dopracuje się kontuzji. Taka akcja, którą MOSiR miał Aktywuj 
się w maratonie, czy aktywuj się w innych formach ruchowych m. in. mówiła jak 
przygotować się nie tylko do maratonu, bo Radek Dudycz w Aktywuj się w 
maratonie tłumaczył od podstaw jak rozplanować treningi, jaka jest technika 
biegowa, a niekoniecznie start w samym maratonie. Maraton to jest wysiłek 
ekstremalny. Jak ktoś pobiegnie 10 km to mu też wystarczy. 
 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Poza tym rośnie rynek tego co jest po maratonie. Ludzie, którzy biegają ileś 
maratonów szukają kolejnych wyzwań, biegi górskie, biegi ekstremalne, ultra 
maratony, 24 godzinne, triathlon, adventure racing, iroman.    
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Teraz w Gdańsku są bardzo popularne biegi przełajowe organizowane przez 
Almanak. Uczestniczy po 400-500 osób.  
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Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze prezydenta ds. Sportu 
Przez Almanak to nie tylko biegi, ale to są bardziej włóczęgi.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Teraz w Kokoszkach było 500 osób. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do pkt 6. 
 

PUNKT  - 6 i 7 
 

Ocena stanu infrastruktury sportowej na terenie gdańskich szkół. 
Plan rozwoju sieci pływalni w Gdańsku oraz ocena stanu prac przy budowie 
nowych gdańskich basenów. 
 
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Pozwolę sobie połączyć te punkty, bo one się zazębiają. Jeśli chodzi o 
infrastrukturę to tylko dla przypomnienia 176 placówek czyli ok 185 budynków, w 
których musimy też infrastrukturę sportową utrzymać, czyli to jest ok 180 sal 
gimnastycznych do utrzymania, ok 130 łącznie boisk, bo czasem jak mamy zespół to 
boisko wiadomo, że jest na jedną. Jeśli chodzi o ocenę boisk to uważam, że to jest 
na dzień dzisiejszy przynajmniej dobry plus dla miasta, bo jednak rocznie przyrasta 
nam ilość świeżo wybudowanych boisk wielofunkcyjnych, bo one są na ogół robione 
już np. z bieżnią lekkoatletyczną, z dodatkowymi funkcjami. Tutaj rocznie od 8 do 
10 nam przybywa. Brakuje nam, żeby przy każdej szkole było takie nowe, ładne, na 
gwarancji dla 23 placówek. Tu plan jest taki, żebyśmy najpóźniej do połowy 2019 
roku mieli to zamknięte. Ten i przyszły rok to już będzie dosłownie kilku szkołom 
brakowało. Jeśli chodzi o ocenę stanu sal gimnastycznych to między dostateczny 
plus a dobry minus i to wynika głównie z tego, że infrastruktura szkół, dlaczego o 
tym mówię, bo na początku lat 90-tych jak samorządy przejmowały budynki szkolne 
od kuratorium oświaty wtedy to już były budynki czterdziestokilku letnie bez 
remontów często w tym czasie, więc przejmowały samorządy już stare budynki. 
Potem nie od razu zaczęło się w nie inwestować, więc troszkę nadganiamy. Stąd 
dzisiaj mamy taki stan, że jedna sala gimnastyczna po nakazie Sanepidu jest 
zamknięta i to jest w szkole w Oliwie ZKPiG 17. Tam mamy zabezpieczone w tej 
chwili środki na wkład własny do projektu i złożony projekt do Ministerstwa Sportu i 
Turystyki na kompleksowy remont tej sali gimnastycznej. Pewnie nam by się udało 
w tym roku to zrobić w ramach środków własnych, ale być może państwo wiecie, 
wszystkie środki z remontów i modernizacji są przesunięte od tego roku do 2019 
roku są zamrożone i przesunięte na koszty dostosowania do reformy.       
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Przepraszam, że wchodzę w zdanie, ale właśnie czy problemy wynikające z 
realizacji właśnie boisk w tym roku i innych remontów… 
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Z boiskami nie ma problemów.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli tylko modernizacje. To wynika z tego, że my musimy te pieniążki wszystkie 
wydać na te kilkadziesiąt budynków… 
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Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
W tym roku 15 mln, a w przyszłym roku 23,5 mln i końcówka do 46 mln dopełnienie 
jest w 2019 roku. Tych środków jako extra środków nie ma, bo są ogromne. W 
związku z tym wszystkie bieżące, które mieliśmy zaplanowane mrozimy. 
Odmrozimy po 2019 roku, ale jeśli chodzi o tą jedną salę to mamy złożony wniosek 
do Ministerstwa Sportu i zarezerwowane 300 tys. zł na wkład własny. Łączny koszt 
tej jednej sali, bo to jest kompleksowy remont tej sali, to jest milion złotych z 
haczykiem, plus rozpoczęliśmy rozmowy, które zakończymy w okolicach wakacji ze 
sponsorem, który miałby do tego kompleksu się dołożyć. Przy tej szkole też jest 
problem boiska jako jedyne, ale nie takie, że jest problem z finansami, bo z 
zapisem planu zagospodarowania, który mówi o tym, że musi być odpowiednia ilość 
powierzchni czynnej biologicznie. Nie możemy tam zrobić boiska sztucznego, tylko 
powinniśmy zrobić trawiaste, a to trawiaste żywe wcale nie jest wskazane jako 
boisko szkolne, bo wyłącza inne funkcje, nie mówiąc o tym, że wtedy na naszym 
budżecie odznacza się to kilkukrotnie wyższym kosztem utrzymania, ale z tym 
sobie pewnie do wakacji poradzimy.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Chciałbym od razu dopytać. Czy tak jak odpowiadał mi w interpelacji Prezydent 
Bielawski będzie włączana część terenu przyległego do szkoły?   
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak, taki był mój pomysł, żeby wybrnąć z tego. Bo jakbyśmy nawet znaleźli 
dodatkowe środki na to boisko trawiaste to koszt tego trawiastego jest wyższy, a ja 
wolałbym jedno i pół nowego boiska w to miejsce niż wrzucać w to.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Na jakim to jest etapie?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Myśmy wystąpili z tą propozycją. Prezydent Bielawski przyznał, że to jest realne do 
zrobienia i włącznie trochę sztucznie tego obszaru powoduje, że my spełniamy 
biologicznie czynną i możemy zrobić sztuczne.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dobrze.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Mamy jedną szkołę bez sali gimnastycznej w ogóle i to jest Szkoła Podstawowa nr 
21 na Biskupiej Górce. Z racji położenia szkoły ktoś kiedyś za komuny zbudował na 
zboczu osuwiskowym jak cała Biskupia Górka, nie zabezpieczył tego w żaden 
sposób, w dodatku jest to w terenie objętym konserwatorem i tam dziś już nie 
możemy szarżować. Kiedyś postawiono tak jak postawiono tą szkołę. Mamy tam 
zbudowane świeżutkie boisko dobre, ale sali gimnastycznej ani konserwator, ani 
technicznych możliwości nie mamy. Chcieliśmy postawić tam taki balon albo lekką 
halę, ale konserwator zabytków też nie wyraża na to zgody, więc tutaj nie bardzo 
widzimy na razie przynajmniej jakieś rozwiązanie, chyba, że konserwator znalazłby 
z nami nić porozumienia, ale ta szkoła sobie radzi. My też wykupujemy im godziny 
np. na basenie i oni przyjeżdżają na Chełm np. na basen, a za chwilę jak będzie 
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basen na Oruni jeszcze więcej godzin damy, więc ten brak rekompensujemy tym, 
że mają jeden w-f mogą mieć troszkę ciekawszy. 
Mamy 5 sal do pilnego remontu, takiego troszkę grubszego wynikającego z nakazu, 
gdzie np. się łuszczy farba na suficie i nie jest to do zrobienia w ramach wyłącznie  
funkcjonowania placówki, ale myślę, że w te wakacje będziemy mieli to 
zrealizowane z budżetu przed jego zamrożeniem. Mamy 17 sal do odświeżenia, ale 
to się odbywa w ramach przerwy wakacyjnej i dyrektor w ramach budżetu szkoły 
sam to odświeża, bo to jest malowanie lub cyklinowanie, kilkanaście do 
kilkudziesięciu tysięcy złotych jeśli szkoła to robi sama.  
Jeśli chodzi o wyposażenie w sprzęty to realizujemy na bieżąco. Nie zdarzyło się od 
trzech lat jak jestem, żebyśmy jakiejś szkole odmówili zakupów w trybie ciągłym w 
piłki, sprzęty sportowe. To się odbywa, a w ramach zakupów inwestycyjnych dwa 
razy w roku dokupujemy grubsze sprzęty rocznie za 2 mln z haczykiem.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Czy w tym wszystkim mieści się Szkoła nr 27?     
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Ten pan dyrektor jest bardzo obrotny dyrektor menadżer. Dużo rzeczy ma z 
budżetu obywatelskiego, do którego włącza całą społeczność szkolną, a my tam w 
zasadzie „dolewamy”. To jest jeden z lepszych dyrektorów. U niego w szkole nie 
mamy dostosowań do reformy, bo on połowę z tego zrobił właśnie własną 
działalnością. Dołożyliśmy mu 13 tys. zł, bo tyle mu brakowało.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz- Przewodniczący Komisji 
Mówię o tej szkole, ponieważ poprzednia pani Prezydent chciała tą szkołę 
zlikwidować, a ta szkoła jest wyjątkowa.  
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Mamy tam dzieci z całego Gdańska w tej chwili. Tam 85% dzieci to są dzieci spoza 
obwodu, czyli rodzic wybiera tą szkołę i do niej wozi.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Panie dyrektorze z tego co ja wiem to jeszcze żadnej bazy sportowej nie ma też 
szkoła na Stokłosy.  
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Szkoła nr 83. Jest interpelacja w tej chwili pana. To jest szkoła pod progiem 
ustawowym. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Rodzice do mnie przyszli. Chciałem zapytać o jedną sprawę o tą szkołę, bo zgodnie 
z planami zagospodarowania przestrzennego tuż obok przy ul. Smęgorzyńskiej, 
gdzie teraz tworzyliśmy plan zagospodarowania przestrzennego jest w sumie 
planowana szkoła nowa. 
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
W planie jest wpisane pod funkcje szkolne. Myślę, że do 2030 roku.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Rozumiem, bo tam rzeczywiście szkoła na Stokłosy to jest stary budynek, nie 
ukrywam, że była u mnie duża grupa rodziców bardzo rozżalonych stanem szkoły, 
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ale jest w ogóle takie pytanie, bo ten budynek jest w tak fatalnym stanie i jest 
położony między docelowo dwiema nitkami dwupasmowych dróg jak właśnie on w 
sieci szkół. Pytanie czy jest zasadność utrzymania w ogóle w tym miejscu i 
przyszłości.   
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
To jest dawna leśniczówka. W tej chwili w tej szkole jest 117 uczniów, więc tak 
naprawdę nie spełnia kryterium ustawowe, które kwalifikowałoby tą szkołę do 
zamknięcia bądź do oddania. Natomiast my tego nie robimy. Potrzebujemy po 
prostu tych miejsc. Wydaje nam się, że to byłoby świetne zaplecze przedszkolne 
dla całego tego parku, który się tam buduje. Tam mamy też problem z tym, że tam 
są mieszkania służbowe. Inna sprawa jest taka, że ja jestem trzeci rok w wydziale i 
nigdy nie miałem pisma, wniosku żadnego od tej szkoły, żeby cokolwiek tam zrobić, 
zbudować, zweryfikować. Dla mnie ona zaistniała w tym momencie.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ona jest o tyle problematyczna, jak państwo pewnie kojarzą, że ona jest w tej 
samej dzielnicy, gdzie mamy super nowoczesną szkołę na Kokoszkach, o którą teraz 
toczymy boje i mamy drugą szkołę, gdzie WPR z Wydziałem Rozwoju Społecznego 
buduje pełnowymiarową salę gimnastyczną wraz z dodatkowym skrzydłem, Szkoła 
nr 84 im. Jana Brzechwy. Ta szkoła, jak się do Żukowa jedzie, jest w fatalnym 
stanie i zastanawiam się czy nie powinno się podejść do tego tematu, że ta szkoła 
powinna w ogóle istnieć na mapie szkół, bo albo należałoby zbudować nowy 
budynek, bo w tym starym niespecjalnie jest w czym rzeźbić.   
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Wydaje mi się, że dużo lepiej jest inwestować w szkołę nr 84 rozbudowując ją w 
tym kontekście.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Ciężki temat.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Jeśli chodzi o baseny. Jeden basen świeżo oddany na Osowej. Basen na Stogach 
termin planowany oddania 27 listopada tego roku. Basen na Oruni na ul. 
Smoleńskiej planowany termin oddania 31 maja 2018 r. Te baseny, zgodnie z 
zasadami, będą zarządzane przez Gdański Ośrodek Sportu. Nie przewidujemy na 
razie żadnych opóźnień w oddaniu. Czyli to są trzy nowe baseny. Jeśli chodzi o 
baseny inne, które posiadamy to Zespół Szkół Ogólnokształcących Nr 7 na Chełmie, 
przy którym jest basen prowadzony przez Gdański Ośrodek Sportu. On na bieżąco 
jest modernizowany, bo ostatnia modernizacja była w zeszłym roku. Stan bardzo 
dobry.   
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
To jest bardzo dobry basen. On się wyróżnia tym, że ma widownię i jest jedynym 
predysponowanym do zawodów sportowych. Poza tym są bieżące prace 
modernizacyjne prowadzone. Poza tym niedawno dokonaliśmy dużej analizy 
strategii zarządzania siecią tych pływalni i nie tylko już Chełm, Osowa, ale też 
Orunia i Stogi. Zachęcam państwa do wejścia na stronę plywalniegdansk.pl, gdzie 
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jest to usystematyzowane. W tym tygodniu testujemy możliwość sprzedaży, kupna 
biletów on-line. Myślę, że w przeciągu dwóch tygodni udostępnimy mieszkańcom 
możliwość sprzedaży biletów na pływalnie te dwie, a docelowo cztery, przez 
Internet.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Warto wspomnieć, że to dzięki pani radnej Jankowiak, która zgłaszała problem w 
zeszłym roku.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałam się podpytać a ‘propos tego tematu, bo wcześniej jak rozmawialiśmy to 
był problem z tymi basenami przyszkolnymi, które nie są przy MOSiR-ze, a nie są 
całkowicie wykorzystywane. I ten problem miał być jakoś rozwiązany. Na chwilę 
obecną to już lepiej wygląda?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Na kolegium Prezydenta chyba w marcu jest decyzja, że mamy rozpocząć 
procedurę wydzielenia tego jako fragmentu nieruchomości z docelowym zamiarem 
przekazania w zarząd Gdańskiego Ośrodka Sportu i objęcia tym systemem.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Wszystkie baseny będą w tym jednym systemie?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Taka była decyzja kolegium, że docelowo wszystkie baseny wejdą w zarząd i 
planowany termin rozpoczęcia funkcjonowania i przekazania tych budynków to jest 
1 września 2018 r.  
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
To jest kwestia przekazania odpowiednich środków na to, odpowiednich zasobów, 
bo to jest ogromny temat, ale w pomyśle strategicznym myślę, że z korzyścią dla 
mieszkańców, tylko kwestia zasobów. W ramach ciekawostki powiem, że jeśli 
chodzi o Osowę to skończył się właśnie pierwszy miesiąc wejść za 5 zł. Frekwencja 
jakby państwa interesowała ona się kształtowała na poziomie dziennie między 150-
250 osób, a w tygodniu między 300 a 400 osób.   
 
Radny Lech Kaźmierczyk – Członek Komisji 
A zadowolenie mieszkańców?  
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Na razie nie mamy żadnych skarg.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Powiem na co się niektórzy skarżyli. Nie pamiętam czy tek jest na Kokoszkach, że 
tam jest wydzielony osobna 1/3 basenu takim murkiem.   
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak samo jest.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czym to jest spowodowane? 
 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tam są 4 tory o głębokości od 1,8 m do 1,1 m i jest wydzielenie dwóch torów 
płotkiem. Tam jest ewidentnie nisko, tam jest 1,1 m. To są tory typowe pod naukę 
pływania i dedykowane pod małe dzieci, żeby czuły grunt pod nogami i jednak 
mogły ten dystans pokonywać. Jeśli chodzi o Osową to ta frekwencja de facto była 
między 40 a 60%. To nie jest jeszcze frekwencja, która nam pozwala przy 50% 
zbilansować.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli do 250 osób dziennie. 
 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tak. Klientów indywidulanych, bo jeszcze szkoły są do 16-tej.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
I ze szkołami to jest te 400 osób?  
 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Dziennie koło 400-500 osób.  
 

Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jakie szkoły dojeżdżają? 
 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
81 i Zespół Szkół Ogólnokształcących z Wodnika. Osowa.   
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Taką metodę mamy, że do każdego basenu funkcjonującego naszego dopisujemy 4-
5 szkół, które korzystają w tym paśmie. Takie jest założenie, żeby tak to 
funkcjonowało.  
 

Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Dodać mogę, że na Chełmie planujemy w przerwie wakacyjnej budowę sauny. To 
jest jedna z rzeczy, która ma tworzyć przewagę konkurencyjną, bo jednak trochę 
pływalni powstało w Gdańsku i to jest standard, żeby przyciągnąć tego klienta, stąd 
te działania: wejście w Internet, sprzedaż on-line, sauna, oferta dodatkowa przez 
dzierżawców.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Jeszcze krótko do Osowy. To znaczy, że mimo tych wysokich oczekiwań 
mieszkańców, którzy tak długo czekali na basen to szału nie ma.   
 

Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Dokładnie tak jest na większości tych obiektów. Kiedyś były zarzuty, że stawiamy 
na obiekty czysto sportowe.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Powinny być te szkółki, bo np. mój syn korzysta ze szkółki na Witominie, bo tu nie 
było wcześniej basenu i te szkółki chcą się przenieść i uważam, że te szkółki 
powinny być, żeby też podnosiły frekwencję.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze prezydenta ds. Sportu 
Troszeczkę ulegliśmy złudzeniu pewnego badania społecznego, które odbyło się rok 
temu, gdy spytaliśmy mieszkańców co im najbardziej potrzeba. Mieszkańcy 
odpowiedzieli, że potrzebują basenów i dzisiaj nie wiemy, czy ci mieszkańcy, 
którzy odpowiedzieli, że potrzebują basenu, że po pierwsze chcą korzystać z 
basenów i czy wiedzą, że w Gdańsku baseny są. Dzisiaj jeżeli rozpatrzymy 
wykorzystanie możliwości pływalni to ono sięga 50-60% i to w większości basenów.   
 
Radny Lech Kaźmierczyk – Członek Komisji 
Na Chełmie było coś takiego, że były kolejki.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze prezydenta ds. Sportu 
To jest moda na stanie w kolejce, być może jest to taka retrospekcja do lat 80-
tych i oni na początku września robią kolejkę po to, aby być pierwszym kto kupi 
karnet i ten kto kupi karnet stoi w kolejce. Sprzedane są karnety i później jest 
mnóstwo pustych godzin i nikt nie chce tych karnetów kupić.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
A ‘propos udowodnienie, że to kolejkowanie jest coś w naszym społeczeństwie. 
Pałac Młodzieży. Od kilku lat rekrutacja do Pałacu nie obejmuje kryteriów kto 
pierwszy ten lepszy. Myślicie państwo, że to spowodowało, że nie ma kolejki? Nie. I 
tak rano stoją ludzie, żeby złożyć pierwszemu podanie, które i tak nie będzie 
rozpatrywane po kryteriach kto pierwszy tylko po kryteriach, które są opisane w 
ustawie. Dokończę jeszcze kwestie basenów. Ten basen Chełm mamy omówiony. 
Basen kolejny jest w trakcie inwestycji modernizacyjnej przy szkole 42 na 
Suchaninie. Na basen w Szkołach Energetycznych na Młyniskach jest zrobiony 
projekt i na razie nie mamy środków. Trudno nam powiedzieć, kiedy ruszą te 
środki, bo zamroziliśmy je właśnie. Przy XV Liceum udało się oddać w końcówce 
ubiegłego roku zmodernizowany basen podobnie jak basen przy Zespole Szkół 
Sportowych na Subisława. Basen na Pieckach Migowie przy ZKPiG nr 21 na 
Marusarzówny jest do zrobienia. Jeszcze nie jest zaprojektowany, ani wciągnięty 
do planu. Podobniej jest z basenem przy Zespole Szkół Zawodowych nr 9 na 
Dąbrowszczaków. Te dwa nie są jeszcze zaprojektowane. Reszta jest 
zmodernizowana, w trakcie modernizacji plus te baseny w budowie. Jest jeszcze 
jeden basen, do którego podchodzimy w partnerstwie publiczno – prywatnym we 
Wrzeszczu na Legionów. Prowadzi to Wydział Polityki Gospodarczej. Tutaj jesteśmy 
w ostatniej fazie tych rozmów, zawiązywania tego partnerstwa. Są dwie firmy 
zainteresowane, więc pewnie w połowie roku powinniśmy wiedzieć jakie są efekty. 
Dodam jeszcze, że ta sieć, że przez długi czas był zarzut, że idziemy w obiekty 
czysto sportowe. Mieszkańcy mówili, że chcą obiektów rekreacyjno – sportowych i 
te wszystkie baseny, o których mówimy i ich podział na płytszą część wynika z 
tego, że to nie mają być baseny dla sportowca, tylko baseny rodzinne, rekreacyjne, 
stąd jest to jakuzzi, stąd taki a nie inny podział, żeby też nie było zdziwienia, bo to 
jest celowe działanie. Chociaż jak widać to i tak nie powoduje, żeby ta frekwencja 
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była wysoka. Gdzieś to w oczekiwaniach to zgłaszamy, a potem w wykonaniu już 
jest trudniej.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dzisiaj ta sieć basenów bardzo się powiększa. Są jeszcze plany panie dyrektorze 
bardzo fajne, natomiast pytanie co w Oliwie, z VII Dworem, bo tu mamy oprócz 
komercyjnych basenów, które tam powstały to szkoły i jakby ta cześć dzielnic nie 
jest zabezpieczona i pytanie czy tu coś myślicie. Wiemy, że ten basen olimpijski 
miał być przy Ergo Arenie.    
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Basen olimpijski to nie wiem.       
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czy Oliwa i VII Dwór czy coś macie państwo w planach?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Oliwa teoretycznie ma Alchemię.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
To prywatny.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Ale szkole na Wąsowicza też tam kupować będziemy miejsca.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze prezydenta ds. Sportu 
Jeżeli chodzi o opłaty za basen czy one są w Alchemii czy one są w zasobach to 
ceny są podobne.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Baseny, które mamy przyłączone do placówek oświatowych czy te, którymi 
zarządza to też nie jest tak, że ten czas jest darmowy. On też kosztuje i my 
wewnętrznym rozliczeniem, a dzisiaj jest tak np., że jest basen na Kokoszkach przy 
szkole i jest tak, że szkoły korzystające płacą za ten czas. To są wewnętrzne 
rozliczenia, ale są. Tam idzie normalnie pieniądz za tym. Także czy my płacimy 
wewnętrznie czy do Alchemii…  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mam pytanie jeżeli chodzi o ceny basenów to jeżeli teraz MOSiR swoje placówki 
będzie oferować te bilety on-line to czy te ceny są wszędzie jednakowe i czy 
można kupić np. karnet, czy pojedyncze i czy to jest tylko wejście na pływalnię czy 
też będziecie się starać tą ofertę rozszerzać, bo będzie np. aqua aerobik, szkółki, 
czy to tylko w przetargach będzie oferowane?  
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Ceny chcemy utrzymać jednakowe na wszystkich pływalniach. To jest w tej chwili 
12,50 zł ulgowy, a 18 zł normalny za jednostkę. To jest 40 minut plus wejście na 
przebranie się. Mimo to, że publicznie działamy, to działamy tak, żeby bilansować 
budżet. Zresztą pływalnia na Chełmie jest nieliczną z pływalni w Polsce, gdzie ten 
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budżet po stronie kosztów i przychodów mniej więcej się bilansuje. Czyli pierwsza 
część odpowiedzi na pytanie ceny będą jednolite. Karnety są możliwe do kupienia, 
ale teraz jest przerwa letnia i karnety są sprzedawane na konkretne godziny 
jednostki. Wprowadziliśmy system aquaparkowy, że w tej chwili w weekendy 
można wejść o której się chce i wyjść o której się chce, po godzinie jest naliczanie 
minutowe, więc tutaj nie ma sprzedaży karnetów. Jeśli chodzi o dni tygodnia tak to 
wygląda. Karnety im dłuższy się kupuje tym ta cena jest niższa.    
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze prezydenta ds. Sportu 
Jak byliśmy z panią przewodniczącą na basenie na Morenie na zawodach 
sportowych tam pojawiło się hasło, a może nam wysiądą pompy i co wtedy?   
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Oni faktycznie przedstawiają problem z pompami.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Znowu to jest poziom dyrektora placówki. Dyrektor Grzelak jeśli dobrze pamiętam 
nie jest pierwszy rok dyrektorką i doskonale wie jak to wygląda. Ona tak naprawdę 
powinna to zrobić w ramach bieżącego funkcjonowania, bo jak odpowiada ja jakąś 
część szkoły, za tą pływalnię to powinna w ramach budżetu szkoły zgłosić 
konieczność wymiany tego.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
To są podobno olbrzymie koszty.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Z tego co pamiętam to się mieści w 30 tys. zł.  
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Zależy jaka, bo to jest złożony mechanizm, więc zależy jaka część, czy filtry, czy 
nie. Natomiast jest to możliwe, że znaczącą będą koszty eksploatacji rosły, 
dlatego, że od stycznia tego roku zmieniła się ustawa o czystości wody i w tej 
chwili parametry, które należy utrzymywać wody są dziesięciokrotnie wyższe niż 
były do tej pory. Chyba najwyższe w Europie. Dla przykładu podam, że przemiał 
wody na Chełmie to podrożeje koszt samej wody o 80 tys. zł w skali roku.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Czyli będzie musiała być dużo częściej filtrowana? 
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Więcej tej wody musi być lanej, więcej filtrowanej. 
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
W tej szkole tak jak mówili to podobno te mechanizmy nie pozwolą na to, żeby 
utrzymać to.    
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze prezydenta ds. Sportu 
Stara maszynownia. 
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Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Te parametry są tak wysokie, że trzeba pewnie wymienić.   
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Co w tej sytuacji jeżeli ktoś to sprawdzi? Ten basen jest do zamknięcia jeżeli nie 
będzie wymienione?  
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
W zależności. W tej chwili raz w tygodniu Sanepid musi robić badania bieżące. Co 
miesiąc bardzo szczegółowe. Jeżeli dwa czy trzy badania z rzędu wynik jest 
negatywny to należy zamknąć.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli trzeba by było wymienić te elementy.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Z tego co pamiętam to tam nie chodziło o wymianę całego, tylko części 
mechanizmów. To się mieściło w 30 tys. zł. To jest bieżące zwiększenie budżetu 
dyrektora placówki.   
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli po prostu dyrektor placówki powinien o to wystąpić?  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Tak.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Taka sugestia. Może należałoby się zastanowić, bo zwracali też uwagę mieszkańcy, 
że w Gdańsku są te baseny o 50% wyższe niż w Gdyni. W Gdyni 12 zł, a u nas 18 zł, 
ale może należałoby się zastanowić czy dla seniorów nie zrobić czegoś? Czy w ogóle 
w całym Gdańsku nie powinna być taka np. godzina.  
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Panu radnemu od razu odpowiem, że cennik ulgowy czyli 12,50 zł obejmuje dzieci i 
młodzież szkolną, studentów do 26 roku życia, weteranów i emerytów i rencistów 
posiadających legitymacje emeryta lub rencisty.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Na tych zarządzanych przez GOS. 
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze prezydenta ds. Sportu 
U nas nie ma kultury pływania.  
 
Radny Lech Kaźmierczyk – Członek Komisji 
Po wejściu na basen powinno się zrobić dobry prysznic i wtedy dopiero wejść na 
basen. U nas jest z tym różnie. Nie każdy weźmie sobie to do serca, że warto się 
najpierw trochę umyć i wtedy wejść na basen, a nie myć się pływając.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
I to oczyszczanie wody nie zawsze tyle daje.  
 
Pan Kamil Koniuszewski – Zastępca Dyrektora ds. usług i imprez sportowo – 
rekreacyjnych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Jeżeli na basen wchodzi 1000 osób dziennie i 10% nie weźmie prysznica to już 
parametry wody są zniszczone.  
 

PUNKT  - 8 
 

 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 
 

Korespondencja została przesłana mailowo członkom Komisji. 
 
 

W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 17:45. 
 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  


